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Onderwerp:      
Voordracht           Ontwerpverklaring van geen bedenkingen Windturbine 
Boekelerdijk in Alkmaar  
 
 
 

De commissie Leefomgeving adviseert: 

De Voordracht Ontwerpverklaring van geen bedenkingen Windturbine Boekelerdijk in Alkmaar als 
hamerstuk door te geleiden naar de Statenvergadering van maandag 11 november 2024. 

Uittreksel concept-verslag commissie Leefomgeving 21-10-2024: 

4   A-agenda Klimaat en Energie 
4.b   Ontwerpverklaring van geen bedenkingen Windturbine Boekelerdijk in Alkmaar  
   (met uitnodiging van commissie Ruimte) 
 
Toelichting: 
Provinciale Staten wordt voorgesteld om een verklaring van geen bedenkingen (VVGB) af te geven voor de 
uitbreiding van windpark Boekelermeer te Alkmaar met één windturbine. De commissieleden kunnen met 
elkaar en gedeputeerde bijgaande voordracht bespreken. De commissie wordt gevraagd of zij de VVGB als 
hamerstuk of als bespreekstuk wenst door te geleiden naar de Statenvergadering van 18 november a.s. 
 
Eerste termijn commissie  
De heer Dijksen (SP) geeft aan dat de SP geen bezwaar heeft tegen de geplande windmolen, omdat zij 
geen overlast voor mens en natuur zien. Hij benadrukt dat de afwegingen van de SP vooral gaan over de 
mogelijke overlast die een windmolen kan veroorzaken, wat hier volgens hen niet het geval is. 
 
Daarnaast gebruikt de heer Dijksen de gelegenheid om aandacht te vragen voor de metingen van 
geluidsoverlast. Hij steunt het punt dat inspreker de heer Van Beenen heeft gemaakt en verbindt dit aan 
het betoog van de heer Van Tiggelen. Hij uit zijn teleurstelling dat er alleen op de dBA-schaal wordt 
gemeten en dat dit gebeurt aan de gevel van gebouwen. De SP vindt dat er meer aandacht moet komen 
voor laagfrequent geluid, dat door zijn lagere frequentie beter in staat is om door muren heen te dringen. 
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Hij verwijst naar theorieën en onderzoeken die suggereren dat laagfrequent geluid mutaties in het 
slakkenhuis van het gehoor kan veroorzaken, waardoor mensen continu een bromtoon horen. Hij 
benadrukt dat dit belangrijk is in het kader van een Gezonde Leefomgeving en vraagt of de gedeputeerde 
hier actie op wil ondernemen. Mocht dat niet het geval zijn, suggereert hij dat de SP mogelijk een motie 
zal indienen om dit te bevorderen. 
 
Ten slotte vraagt hij of de oude norm van 600 meter afstand voor windmolens weer kan worden 
ingevoerd, in plaats van de huidige norm van 300 meter, totdat er meer duidelijkheid is over de effecten 
van het laagfrequente geluid. 
 
Statenlid Van der Waart (GL) geeft aan dat de fractie van GroenLinks tevreden is met de duidelijke uitleg, 
de overzichtelijke ruimtelijke onderbouwing en de goede verbeeldingen van het project. Ze benadrukt dat 
de lijnopstelling hiermee wordt gecompleteerd en dat de hinder verwaarloosbaar is. Volgens haar is de 
plaatsing van de turbine volstrekt logisch, zelfs vanuit een landschappelijk perspectief, wat volgens 
GroenLinks zeldzaam is. Daarom steunen zij volmondig het ontwerp voor de Verklaring van Geen 
Bedenkingen (VVGB). 
 
Verder geeft Statenlid Van der Waart aan dat de fractie de volgende stappen in het proces rondom 
inspraak en de natuurvergunning afwacht, met de hoop en verwachting dat een definitieve VVGB snel kan 
worden vastgesteld. GroenLinks beschouwt de turbine als een logische toevoeging aan de Boekelermeer. 
 
De heer Van Tiggelen (PVV) stelt dat wat de PVV betreft elke windturbine er één te veel is. Hij geeft aan dat 
de technologische vooruitgang van windenergie naar stoommachines, vervolgens naar 
verbrandingsmotoren, en nu naar kernenergie is gegaan. Hij wijst erop dat inmiddels de vierde generatie 
kernenergie beschikbaar is en dat kernfusie mogelijk een toekomstoptie is, hoewel dit technisch gezien 
nog uitdagend is vanwege de extreem hoge temperaturen die daarbij komen kijken. 
 
De heer Van Tiggelen vergelijkt de situatie in Nederland met China, waar in de komende vier jaar elf 
kerncentrales, waaronder van de vierde generatie, worden gebouwd voor een bedrag van 28 miljard euro. 
Hij betoogt dat de uitgaven in Nederland, en ook in de provincie, aan windturbines veel hoger liggen. 
Volgens hem is dit beleid economische zelfdoding. Hij sluit af door te zeggen dat hij verwacht dat anderen 
uiteindelijk tot hetzelfde inzicht zullen komen en hoopt dat hij dat moment nog zal meemaken. 
 
De heer Kanik (D66) geeft aan dat de fractie van D66 kort kan zijn over de ontwerpverklaring. Hij stelt dat 
het voorstel voor de plaatsing van een extra windturbine voldoet aan de voorwaarden voor een goede 
ruimtelijke ordening. Daarom stemt D66 in met het afgeven van een ontwerp Verklaring van geen 
Bedenkingen. Voor D66 is dit onderwerp geschikt om als hamerstuk af te handelen. 
 
De heer De Wit (VVD) geeft aan dat de VVD positief oordeelt over de ruimtelijke en landschappelijke 
inpassing van de windturbine en het feit dat het project geen beperkingen oplegt aan toekomstige 
ontwikkelingen in het gebied. Ook ziet hij draagvlak en gezondheidseffecten als positief beoordeeld. Hij 
merkt echter op dat de hoogte van de vijfde turbine in de rij niet ideaal is, maar wel voldoet aan de 
provinciale handreiking. Daarom heeft de VVD geen bedenkingen tegen dit project. 
 
De heer De Wit vraagt de gedeputeerde nog wel of er, in het kader van de hangende motie en de 
afspraken uit het coalitieakkoord, overleg is geweest met de gemeenten Heiloo en Alkmaar over deze 
windturbine, of dat dit gezien de locatie niet nodig was. 
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Mevrouw Van den Bogaerde (Volt) geeft aan dat Volt op basis van het groene licht dat door de experts is 
gegeven en op basis van de gegevens geen reden ziet om de ontwerp Verklaring van Geen Bedenkingen 
(VVGB) te weigeren.  
 
Ze stelt echter een vraag over het eerdere antwoord van de Gedeputeerde Staten met betrekking tot 
technische, natuur- of MER-rapporten. Volgens haar is het niet geheel duidelijk of er nog rapporten zijn 
waarop gewacht moet worden. Ze vraagt om bevestiging of deze rapporten nog uitstaan, maar niet van 
invloed zijn op de huidige besluitvorming, of dat er nog wel degelijk resultaten kunnen komen die van 
invloed zijn op het definitieve besluit. 
 
Daarnaast stelt mevrouw Van den Bogaerde een vraag namens de ChristenUnie over de vormgeving van de 
windturbine. Ze vraagt of, naast de afstemming van de ashoogte op de bestaande molens, ook vereist is 
dat de vorm van de gondel lijkt op die van de huidige molens, omdat dit bepalend is voor het aangezicht. 
 
Mevrouw Middelkoop (FvD) herhaalt dat Forum voor Democratie tegen de bouw van windmolens is en 
zelfs pleit voor het verwijderen van de bestaande vier molens in plaats van het toevoegen van een vijfde. 
Ze geeft hiervoor vijf redenen: 

1. FvD gelooft niet dat deze extra windmolen zal bijdragen aan het tegengaan van 
klimaatverandering. 

2. De partij stelt dat de toevoeging van meer wiebelstroom niet helpt bij het creëren van een stabiele 
energievoorziening. 

3. Volgens de Quickscan Natuur is er tijdens de gebruiksfase sprake van een negatieve impact op de 
biodiversiteit. 

4. Hoewel de windmolen voldoet aan de geluidsnormen, heeft de slagschaduw volgens FvD nog 
steeds invloed op de leefbaarheid van de omgeving. 

5. Esthetisch gezien zijn vier windmolens al een aanslag op het landschap, en een vijfde molen zal 
daar niets aan verbeteren. 

Op basis van deze argumenten is FvD sterk tegen het verlenen van toestemming voor de bouw van de 
windmolen. 
 
Mevrouw Vonck (PvdD) geeft aan dat de Partij voor de Dieren kan instemmen met de uitbreiding van 
windpark Boekelermeer met één windturbine op het industrieterrein en steunt daarom het afgeven van 
een Verklaring van Geen Bedenkingen.  
 
Ze heeft echter nog een vraag aan de gedeputeerde over het akoestisch onderzoek. Dit onderzoek toont 
aan dat op één locatie, Westzijde 22, niet wordt voldaan aan de nieuwe geluidsnormen die vanaf 1 juli 
2025 gelden. Volgens de Omgevingsdienst is deze overschrijding echter mogelijk vanwege de bestaande 
lokale normen in verband met het industrie- en wegverkeergeluid. Mevrouw Vonck vraagt de 
gedeputeerde of dit besluit is besproken met de bewoners van de betreffende locatie. Ze wil weten of de 
bewoners geïnformeerd zijn en of zij akkoord zijn gegaan, of dat er eventueel is gesproken over 
compensatie.  
 
De heer Becker (BBB) benadrukt dat BBB tegen windturbines of zonneweides op vruchtbare landbouwgrond 
is. Hij geeft aan dat op de agenda de verlening van een Verklaring van Geen Bedenkingen (VVGB) staat 
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voor de plaatsing van een windturbine bij de Boekelerdijk. Omdat er geen protesten uit de omgeving 
bekend zijn en na het zorgvuldig doornemen van de stukken, kan BBB in dit geval instemmen met het 
verlenen van de VVGB. 
 
De heer Karar (PvdA) sluit zich kortheidshalve aan bij eerdere bijdragen, waaronder die van GroenLinks, en 
dat de PvdA kan instemmen met het verlenen van de Verklaring van Geen Bedenkingen. 
 
De heer Faassen (50PLUS) geeft aan dat zijn fractie in principe tegen windmolens op land is vanwege 
horizonvervuiling. Hij stelt echter dat een vijfde molen op deze locatie weinig verandert aan de al 
bestaande situatie, aangezien het om een lijnopstelling gaat en volgens hem te vergelijken is met het 
toevoegen van "een straatje erbij”. Daarom heeft 50PLUS geen bezwaar tegen de plaatsing van deze 
windmolen. Hij stelt voor om dit onderwerp als hamerstuk door te geleiden. 
 
Mevrouw Engels (CDA) geeft aan dat het CDA voornemens is in te stemmen met het verlenen van de 
ontwerp-VVGB in Provinciale Staten. Ze benoemt dat er sprake is van een goede ruimtelijke ordening en 
dat de windturbine goed past in de rij van vier bestaande turbines op het industrieterrein. Het CDA heeft 
lokaal contact gezocht en is zich bewust van de zorgen die leven aan de andere kant van het Noord-
Hollands Kanaal, met name met betrekking tot de combinatie van de windturbines en de uitbreiding van 
de industrie. Ze benadrukt dat dit impact heeft op de leefomgeving en vraagt hiervoor aandacht. 
Desondanks concludeert ze dat de locatie geschikt is voor de extra windturbine en stelt ze voor om het 
als hamerstuk af te handelen. 
 
Eerste termijn Gedeputeerde Staten  
Gedeputeerde Kocken reageert op de vragen en opmerkingen in de eerste termijn. Ze geeft aan dat ze de 
vraag van de SP niet volledig begreep, maar benadrukt dat er al aandacht is voor gezondheid bij de 
metingen. Als de SP een andere aanpak wil, stelt ze voor om hiervoor een concrete motie in te dienen. Ze 
kan nu niet toezeggen dat de voorgestelde wijzigingen worden doorgevoerd, maar benadrukt dat 
gezondheid wel degelijk een aandachtspunt is. Ze adviseert de SP om eerst te onderzoeken wat de huidige 
aanpak inhoudt en wat volgens hen ontbreekt. 
 
Over de 600 meter-norm zegt gedeputeerde Kocken dat het terugbrengen hiervan een keuze is aan de 
Staten zelf, aangezien dit eerder gezamenlijk is besloten en later weer is gewijzigd. Ze benadrukt dat een 
vaste afstand niet altijd passend is, omdat de situatie per locatie verschilt. Soms is een grotere afstand 
nuttig, maar soms kan het ook onnodig beperkend zijn, vooral wanneer er veel omgevingsgeluid is. Ze 
suggereert dat geluidsbelasting een meer realistische maat is dan een willekeurige afstand en waarschuwt 
dat een rigide afstandsnorm de energietransitie kan belemmeren. 
 
Ten aanzien van het overleg met Alkmaar en Heiloo bevestigt ze dat beide gemeenten nauw samenwerken 
en overleg hebben over de ontwikkelingen op de Boekelermeer, dus hier hoeft geen zorg over te bestaan. 
 
Op de vraag van Volt over de vergunningen legt gedeputeerde Kocken uit dat de situatie vergelijkbaar is 
met eerdere VVGB’s. Er is al één natuurvergunning aangevraagd en in behandeling, terwijl de andere nog 
moet worden aangevraagd. Dit vormt echter geen belemmering voor het afgeven van de concept-VVGB. 
Mocht een natuurvergunning uiteindelijk niet worden goedgekeurd, dan zal ze met een negatief advies 
terugkomen voor de definitieve VVGB. De gedeputeerde verwacht echter op basis van de Quickscan dat de 
natuurvergunningen in orde zullen komen. 
 



 
 

 

 5 | 5  | Advies aan PS 

Op de vraag van de Partij voor de Dieren over compensatie bij geluidsnormen legt gedeputeerde Kocken 
uit dat de geluidsnormen uit het Ontwerpbesluit Leefomgeving Windturbines nog niet formeel van kracht 
zijn en dat lokale overheden hun eigen normen moeten vaststellen. Deze lokale normen voldoen wel aan 
de nieuwe landelijke grenswaarden. Ze benadrukt dat het aan de lokale overheid is om hierover met 
bewoners te communiceren en dat dit buiten de bevoegdheid en het zicht van de provincie valt. 
 
Gedeputeerde Kocken legt uit dat de Adviescommissie Ruimtelijke Ontwikkeling (ARO) advies heeft 
gegeven over de vorm van de gondel. Het is afhankelijk van de beschikbaarheid of de identieke gondel 
nog verkrijgbaar is, maar er wordt in ieder geval gestreefd naar een zo gelijk mogelijke vorm. Er wordt 
alles aan gedaan om een consistente lijnopstelling te realiseren, waarbij de mast niet standaard is maar 
aangepast wordt om zoveel mogelijk dezelfde hoogte te behouden. 
 
De voorzitter concludeert dat het agendapunt voldoende is besproken en de Ontwerpverklaring van geen 
bedenkingen Windturbine Boekelerdijk in Alkmaar als hamerstuk kan worden doorgeleid naar de Provinciale 
Statenvergadering van 11 november 2024. Het verslag van deze bespreking zal aan de stukken van de PS-
vergadering worden toegevoegd.  
 


